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آیت الله اعرافی:
تعامل و ارتباط قوی رئیس جمهور 
با مقام معظم رهبری جای تشکر دارد

معاون پارلمانی رئیس جمهور با آیت الله اعرافی دیدار و گفتگو کرد.
به گزارش ایلنا، شــهرام دبیری، معاون پارلمانی رئیس جمهور که صبح دیروز 
)دوشنبه( به قم سفر کرده اســت، با آیت الله علیرضا اعرافی، مدیر حوزه های 

علمیه کشور دیدار و گفتگو کرد.
معاون پارلمانی رئیس جمهور در ابتدای این دیدار ضمن تشریح اقدامات دولت، 
عنوان کرد: از دوره دانشــجویی و قبل از انقلاب با آقای پزشــکیان در ارتباط 

هستم و با صراحت می گویم باطن و ظاهر ایشان همواره یکی بوده است.
وی ادامه داد: رهبر انقلاب همواره در همه مراحل از آقای پزشــکیان حمایت 
کرده اند. از سوی دیگر نمایندگان مجلس شورای اسلامی با دادن رای اعتماد به 
تمامی کابینه پیشنهادی دولت چهاردهم و تصویب کلیات لایحه بودجه ۱۴۰۴ 

به شعار وفاق ملی آقای پزشکیان پاسخ مثبت دادند.
در ادامه آیت الله اعرافی با اشــاره به اینکه در حال حاضر کشور شرایط ویژه ای 
را سپری می کند، گفت: دستاوردهای انقلاب اسلامی در داخل و خارج از کشور 
بی نظیر اســت.مطالبات حقوق بگیران و موضوعات محیط زیست و تحولات 
فرهنگی و اجتماعی در نســل جوان مجموعه ای از سختی ها و مطالبات را بر 
گردن دولت انداخته اســت. مردم و نهادهــای فرهنگی باید با دولت همراهی 

داشته باشند.
وی ادامه داد: رهبر انقلاب نیز همراهی خیلی خوبی با دولت آقای پزشــکیان 
داشــته اند. رویکردهای دولت چهاردهم در زمینه وفاق و حل مشکلات جواب 

داده است. زندگی قشر متوسط به پایین را باید مورد توجه قرار داد. 

آیت الله نوری همدانی:
دولت هرچه زودتر لوایحی تنظیم کند تا مشکلات 

معیشتی مردم برطرف شود
معاون پارلمانی رئیس جمهور با آیت الله نوری همدانی دیدار و گفت وگو کرد.

به گزارش ایلنا، شــهرام دبیری، معاون پارلمانی رئیس جمهور که صبح دیروز 
)دوشنبه( به قم سفر کرده است، با آیت الله حسین نوری همدانی ، مرجع تقلید 

شیعیان دیدار و گفتگو کرد.
آیت الله نوری همدانی در این دیدار عنوان کرد:  به عنوان رابط دولت و مجلس 
تلاش کنید بین این دو قوه وحدت ایجاد کنید. در این صورت طرح ها و لوایح 

با هماهنگی کامل به نفع کشور تصویب خواهد شد.
وی ادامه داد: دولت هرچه زودتر لوایحی را تنظیم کند تا مشــکلات موجود و 
به خصوص مشکلات معیشتی مردم برطرف شود. مهم ترین کار توجه به مردم 
و حل مشــکلات آنان است. باید تلاش کنید مصوبات مجلس هرچه زودتر به 

دولت ابلاغ و اجرایی شود.
مرجع تقلید شیعیان تاکید کرد: در این موضوع شکی نیست که برای خدمت به 
مردم و رفاه مردم قدم برمی دارید اما سرعت عمل در این موضوع حائز اهمیت 
اســت. همچنین این موضوع مهم است که بدانیم در برابر صهیونسیت ها چه 
واکنشی باید داشته باشیم و باید بدانیم که چگونه درباره این رژیم اقدام کنیم.

رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم:
دولت چهاردهم نشان داد اراده حل مشکلات را دارد

شهرام دبیری با آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری دیدار و گفتگو کرد.
به گزارش ایلنا، شــهرام دبیری، معاون پارلمانی رئیس جمهور که صبح دیروز 
)دوشنبه( به قم سفر کرده است، با آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری، رئیس 

جامعه مدرسین حوزه علمیه قم دیدار و گفتگو کرد.
دبیری در آغاز این دیدار درباره دستاوردهای صد روزه دولت چهاردهم عنوان 
کرد:آقای پزشکیان با شعار وفاق ملی کابینه خود را تشکیل داد و تلاش کرد از 
همه طیف های سیاسی در انتخاب وزرا و استانداران استفاده کند. خوشبختانه 
مجلس شورای اسلامی نیز به خوبی در رای کابینه و تصویب کلیات بودجه با 

دولت چهاردهم همدلی نمود.
معاون پارلمانی رئیس جمهور تاکید کرد: رهبر انقلاب از ابتدای دولت حمایتی 
جدی از آقای رئیس جمهور داشــتند و این حمایت ها موجب دلگرمی رئیس 

جمهور و همراهانش خواهد بود.
در ادامه آیت الله حســینی بوشهری با اشــاره به حمایت های رهبری از دولت 
خاطرنشــان کرد: حمایت های مقام معظم رهبری -مدظلــه العالی- از دولت 

چهاردهم، بزرگتری سرمایه برای این دولت محسوب می شود.
دبیرشــورای عالی حوزه های علمیه با تأکید بر لزوم توجه به اعتماد مردم بیان 
داشــت: اگر مشــکلات با مردم در میان گذاشته شود بهتر می توان برای حل 
آنها چاره اندیشی کرد. مردم را امین دانستن، دلسوزانه برخورد کردن و تبیین 
مشکلات موجود، باعث خواهد شد مردم نیز پای مشکلات بایستند چرا که می 

بینند دولت به فکر آنهاست و صادقانه با آنها برخورد می کند.
آیت الله حسینی بوشهری در پایان تأکید کرد: هنر این است که بتوان با وجود 
مشکلات کار کرد و از بحران ها عبور نمود، اگر چنین شود این نشان موفقیت 

خواهد بود و دولت چهاردهم نشان داده است چنین اراده ای دارد.

آیت الله شهرستانی در دیدار معاون پارلمانی رئیس جمهور:
تا زمانی که فرصت ها در اختیار ماست باید از آن به 

نفع مردم و اعتلای کشور استفاده کنیم
معاون پارلمانی رئیس جمهور با آیت الله شهرستانی دیدار و گفت وگو کرد.

به گزارش ایلنا، شهرام دبیری، معاون پارلمانی رئیس جمهور که صبح دوشنبه 
۲۸ آبان ۱۴۰۳ به قم ســفر کرده اســت، با آیت الله ســید جواد شهرستانی، 
نماینده تام الاختیار آیت الله سیستانی دیدار و گفتگو کرد. آیت الله شهرستانی 
در ابتدا عنوان کرد: مردم با امید به آقای پزشــکیان رای دادند و امیدواریم که 
موفقیت های روز افزون دولت چهاردهم حاصل شود. از سوی دیگر تنش ها میان 
مجلــس و دولت  به ضرر مردم خواهد شــد. ایجاد چنین تنش هایی قطعا بی 
نتیجه خواهد بود که خوشبختانه رویه آقای پزشکیان پرهیز از این تنش بوده 
است و امیدواریم که آقای پزشکیان همین روند فعلی را ادامه دهد و بدانیم که 

فرصت ها همیشه در اختیار ما نیست.
وی افزود: باید نهایت اســتفاده را از فرصت ها کرد. کشورهایی مانند سنگاپور 
پیشــرفت چشمگیری در دهه های اخیر داشته اند و ما نیز باید کمال استفاده 
را از ظرفیت های کشــور داشته باشیم. همچنین باید به خوبی از سرمایه های 

کشورمان بهره برداری کنیم. 
از لحاظ تســلیحاتی و پزشــکی پیشرفت های چشــم گیری در سالیان اخیر 
داشــته ایم. اما در مسائلی مانند کشــاورزی هنوز ضعف داریم و به خودکفایی 
نرســیده ایم. تا زمانی که فرصت ها در اختیار ماســت باید از آن به نفع مردم و 

اعتلای کشور استفاده کنیم. 
عرضه و توانایی انجام هر کاری را داریم. نوآوری و خلاقیت در جوانان ایرانی موج 
می زنــد. وی تاکید کرد: علاوه بر الطاف الهی و حمایت های رهبری بزرگترین 
سرمایه دولت چهاردم اعتماد مردم است و این که آقای پزشکیان از دولتمردان 
می خواهد صادقانه با مردم ســخن بگویند، ارزشمند است و به تعبیر رهبری 

موفقیت این دولت،موفقیت همه است.

آیت الله سبحانی در دیدار معاون پارلمانی رئیس جمهور:
بر مصوبات مجلس باید نظارت کافی صورت پذیرد

معاون پارلمانی رئیس جمهور با آیت الله سبحانی دیدار و گفتگو کرد.
به گزارش ایلنا، شهرام دبیری که صبح دیروز )دوشنبه( به قم سفر کرده است، 

با آیت الله جعفر سبحانی، مرجع تقلید شیعیان دیدار و گفتگو کرد.
آیت الله سبحانی در این دیدار با تاکید بر این که برای مصوباتی که در مجلس 
میگذرد، باید نظارت کافی صورت پذیرد، گفت: اگر نظارت کامل نباشد ممکن 
اســت گاهی در برخی این مصوبات مصلحت اسلام و مسلمین در نظر گرفته 
نشود.  این مرجع تقلید افزود: اخیرا یکی از نمایندگان مجدد مسئله تعطیلی 

شنبه را مطرح کرده است. 
در شرایطی که صهیونیست ها در حال قتل عام مردم مظلوم فلسطین هستند 

چه نیازی به چنین موضوعی است؟
مرجع تقلید شــیعیان اظهار کرد: نباید درباره ایــن طرح ها رای گیری کرد و 
سپس به کمیسیون باز گردد. همچنین نباید وقت مجلس را با چنین مصوباتی 

بگیریم.
در ادامه معاون پارلمانی رئیس جمهور تاکید کرد: قطعا در انجام همه امور نظر 
مراجع را در نظر می گیریم و مخالف نظر آنان که صلاح مردم و کشور و دین را 

می خواهند، عمل نخواهیم کرد.

مراجع

قالیباف:
تورم، قدرت خرید کارگران 

و کارمندان را کاهش داده است
رئیس مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: اینکه هر کدام 
از نمایندگان مجلس قشــرخاصی را به دلیل خاصی برای 
افزایش حقوق و دستمزد نمایندگی کنیم، درست نیست.
محمدباقــر قالیبــاف در جلســه صبح امروز دوشــنبه 
کمیســیون تلفیق لایحه بودجه ۱۴۰۴ با تاکید بر دقت 
در بررسی لایحه بودجه سال آینده به اعضای کمیسیون 
تلفیق گفت: بودجه ۱۴۰۴ باید به دقت پالایش شــود تا 

حداقل بار تورمی را داشته باشد.
بنابر روایت ایرنا، رئیس مجلس افزود: بودجه ۱۴۰۴ مسیر 
دقیق قانونگذاری است و در بررسی لایحه بودجه به رغم 
اینکــه نباید با عجله کار را پیــش برد، اما باید دقت لازم 
را لحاظ کرد تا بودجه ســال آینــده حداقل بار تورمی را 

داشته باشد.
رئیس مجلس شــورای اســلامی تاکید کرد: اگر احکام 
غیربودجه از کمیسیون تلفیق عبور کند، در صحن مجلس 
در زمان بررسی جزئیات، اجازه طرح آن را نخواهم داد و 

آن را به کمیسیون تلفیق عودت می دهم.
وی با بیان اینکه باید منابــع و مصارف در بودجه واقعی 
دیده شود، گفت: ما همیشه حرف از کوچک سازی دولت 
زدیم اما هرچقدر زمان بیشــتر شــده، دولــت را بزرگتر 
کردیــم. درحالی که در ماده ۱۰۵ برنامه هفتم توســعه 
تاکید شده هرگونه تولید خدمات در دستگاه های دولتی 
ممنوع اســت. به عبارتی درصورت وجود این رویه، باید 
دیوان محاسبات کشــور نظارت جدی داشته و تخلف را 

اعلام کند.
قالیباف دربــاره افزایش حقوق  و دســتمزدها در بودجه 
ســال آینده، اظهار کرد: ضرورتی ندارد هزینه های دولت 
را افزایش داد و این موضوع در اولویت هم نیست. چرا که 
با خرید خدمات، دولت کوچک تر شده و هزینه ها کاهش 
خواهد یافت. اما اگر برنامه ای برای افزایش هزینه ها داریم، 

باید حقوق و دستمزدها مورد توجه قرار گیرد.
وی تاکید کرد: تداوم تورمی که نزدیک به یک دهه است 
وجود دارد، قدرت خرید کارگران و کارمندان کاهش داده 
شــده، اما نباید به این موضوع قشــری نگاه کرد. چرا که 
اقشار کارگری و کارمندی در حال ارائه خدمات هستند و 

اولویت بندی با قشری نگاه کردن متفاوت است.
رئیس مجلس شــورای اســلامی افزود: اینکه هر کدام از 
نمایندگان مجلس قشــرخاصی را بــه دلیل خاصی برای 
افزایش حقوق و دستمزد نمایندگی کنیم، درست نیست. 
البته اولویت برای آنها وجود دارد ولی نباید قشری به این 
موضــوع پرداخت. چرا که این موضــوع از عدالت به دور 
است و باید مســائل سیاسی، اجتماعی و امنیتی را برای 
آن مورد توجه قرار داد. قالیباف با اشاره به تعطیلی جلسه 
فردا سه شنبه صحن علنی مجلس شورای اسلامی به دلیل 
برگزاری جلسه کمیسیون تلفیق لایحه بودجه ۱۴۰۴ در 
صحن مجلس گفت: چهارشــنبه این هفته جلسه صحن 
علنی مجلس تشــکیل خواهد شــد و به رغم اینکه دقت 
در بررســی بودجه در کمیســیون تلفیق ارزشمند است، 
ولی طولانی شــدن این بررســی هم صدماتی بیشتر از 
فایده های آن وارد خواهــد کرد. هرچند که عجله کردن 

در این موضوع هم درست نیست.

رئیس مرکز ارتباطات مجلس:
نمایندگان با فوریت لایحه مشاغل 

حساس مخالفت کرده اند نه اصل آن
رئیس مرکز ارتباطات، رســانه و امــور فرهنگی مجلس 
نوشــت: مجلس با لایحه مشاغل حساس مخالفت نکرد، 
بــا فوریت آن مخالفت کرد و مثــل بقیه قوانین در نوبت 

بررسی قرار می گیرد.
ایمان شمســایی، رئیس مرکز ارتباطات، رســانه و امور 
فرهنگی مجلس شــورای اســلامی در واکنش به توئیت 
آذر منصوری، رئیس جبهــه اصلاحات مبنی بر مخالفت 
مجلس با پیشــنهاد رئیس جمهور در اصــلاح قانون به 
کار گیری اشــخاص در مشاغل حساس نوشت: مجلس با 
لایحه مخالفت نکرد بلکه فوریت آن رد شد و طبق روال 

در نوبت رسیدگی قرار می گیرد. هر چیز به جای خود.
بنابر روایت مهر، ایمان شمسایی نوشت: مجلس با لایحه 

مخالفت نکرد. 
بــا فوریت آن مخالفت کرد و مثــل بقیه قوانین در نوبت 
بررســی قرار می گیرد. اینها دو چیز متفاوت است. آقایان 
پزشکیان و عارف که سابقه مجلس دارند به خوبی تفاوت 
این دو را می دانند و رأی اعتماد کامل به وزرایشان را هم 
به یاد دارنــد و لذا می دانند هر مخالفتی به معنای تقابل 
نیست. ضمن اینکه هر همراهی هم به معنای وکیل الدوله 

بودن نماینده نیست.

خبر جدید درباره ساماندهی 
مهاجران افغان در ایران

قاســم روانبخــش، نایب رئیس کمیســیون شــوراهای 
مجلس،گفت: طرح ســاماندهی اتباع بیگانه بعد از اتمام 
بررسی لایحه بودجه در دستور کار مجلس قرار می گیرد.
قاســم روانبخش با اشــاره به جزئیات مصوبه کمیسیون 
شــوراهای مجلس درباره طرح ســاماندهی اتباع بیگانه، 
گفت: در مصوبه کمیســیون شوراها در این باره علاوه بر 
ســاماندهی اتباع خارجی مجازات هایی نیز برای کسانی 

که با این افراد همکاری کنند در نظر گرفته شده است.
به گزارش ایرنا، نایب رئیس کمیسیون شوراهای مجلس 
اظهار داشت: به عنوان نمونه شهروندانی که کارت بانکی 
خود را برای استفاده و انجام فعالیت های بانکی در اختیار 
اتباع خارجی غیرمجاز قرار دهند مشمول جرایم نقدی در 

نظر گرفته شده در این مصوبه خواهند شد.
به گفتــه روانبخش، یکــی دیگــر از موضوعاتی که در 
مصوبه کمیســیون بــه آن پرداخته شــده، انتقال اتباع 
غیرمجاز خارجی به داخل کشور است که توسط بعضی از 
شهروندان با خودروهای سبک و سنگین انجام می شود.

وی خاطرنشــان کرد: بر اســاس مصوبه این کمیسیون، 
خودرو کســانی که اقدام به انتقال اتباع خارجی غیرمجاز 

به داخل کشور کنند، توقیف خواهد شد.
نایب رئیس کمیسیون شــوراهای مجلس اظهار داشت: 
با توجه به نظــرات مختلفی که درباره مدت زمان اقامت 
اتباع خارجی در ایران در جریان بررسی طرح مطرح بود 
این موضوع به خاطر بررســی بیشــتر در بحث اقامت به 
کارگروه تخصصی ارجاع شد تا پس از بررسی های دقیق 
تر گزارش آن برای تصمیم گیری به کمیسیون ارائه شود. 
وی تاکید کرد: طرح ســاماندهی اتباع بیگانه بعد از اتمام 
بررسی لایحه بودجه در دستور کار مجلس قرار می گیرد.
طبق همین گزارش، براساس »طرح اصلاح قانون مربوط 
بــه ورود و اقامت اتباع خارجــه در ایران« که اخیراً و در 
یکی از جلسات علنی مجلس شورای اسلامی اعلام وصول 
شد و در کمیسیون شــوراهای مجلس در دست بررسی 
اســت، مجوز اقامت اتباع بیگانه باید به نحوی صادر شود 
که جمعیت آنها در کشور سالانه ۱۰ درصد کاهش یابد.

مجلس

ایران  نماینده  دیدار  درباره  نیز  خبری 
در سازمان ملل با ایلان ماسک نماینده 
دولت ترامپ منتشر شد که هرچند از 
سوی مقامات وزارتخارجه تکذیب شد 
اما سوژه تحلیل ها و گمانه زنی ها طی 
روزهای اخیر شــده بود. تحلیل هایی 
که چشم انداز روابط ایران و آمریکا در 
دوره ترامپ را زیر ذره بین برده بودند.

حشمت الله فلاحت پیشه، نماینده مجلس 
در ارزیابی آینده مناســبات ایران و آمریکا 
معتقد است؛»به نظر می رسد ترامپ تلاش 
دارد یکســری مشــوق های اقتصادی را به 
ایران پیشــنهاد بدهد و اگــر دولت ترامپ 
پیشــنهاد همکاری اقتصادی به ایران داد، 

ایران باید از آن استقبال کند.«
در ادامه گفتگوی خبرآنلاین با حشمت الله 
فلاحت پیشه، نماینده مجلس دهم  شورای 

اسلامی را می خوانید:
طی روزهای اخیر سفر آقای لاریجانی 
به لبنان و ســوریه را شاهد بودیم که 
گرفته  صورت  رهبــری  ویژه  حکم  با 
بود، ارزیابی شــما از این سفر در اوج 

تنش های منطقه ای چیست؟
من معتقد هستم که بسیاری از چالش های 
دیپلماتیک منطقه به مرحله نهایی رسیده 
است. به این معنی که اغلب بازیگران منطقه 
تحولات را به جایی رساندند که دیگر فاصله 
زیادی میان آتش بس و جنگ وجود ندارد، 

به همین دلیل باید تصمیم بگیرند.
سفر آقای لاریجانی به عنوان نماینده ویژه 
رهبری به لبنان و مجموع پیام ها از نیویورک 
تا لبنان را به معنای تکاپوی همه بازیگران 
برای جلوگیــری از وقوع جنگ ارزیابی می 
کنم چراکه این جنگ به سود هیچ کدام از 
بازیگران نیست، مگر جریان های افراطی که 

در اسرائیل حضور دارند.
دولــت پزشــکیان نبایــد زمام سیاســت 
خارجی خــودش را به دســت شکســت 
خوردگان انتخابات بدهــد. زمانی که خبر 
دیدار ایلان ماسک و ســعید ایروانی )قبل 
از تکذیب( منتشر شــد، کسانی بیشترین 
واکنش را نشــان دادند که عامل مشکلات 

و بدبختی های این کشور هستند.
معتقدم افشــاگری های اخیری که شــکل 
گرفته نشــان می دهد بســیاری از افرادی 
که به نام انقلاب و ارزش های آن شــعار می 
دادند مشغول جمع آوری ثروت و اختلاس 
از مال ملــت بودند. به خاطر دارم وقتی در 
دوره اول ترامپ پیشــنهاد شکل گیری میز 
قرمــز تنش زدایی میان ایــران و آمریکا را 

مطرح کــردم، همان زمان متوجه شــدم 
خانواده مسئولی که از بنده شکایت و بنده 
در آن جریان برنده شــدم، یکی از کاسبان 
بزرگ نفت کشور اســت، به این معنی که 

نفت را با تخفیف می فروشد.
واقعیت سیاســت خارجی ایران این اســت 
که کســانی مانع تنش زدایی در سیاســت 
خارجی ایران می شوند که بیشترین سود را 
از تنش و تحریم را می برند. اگر پزشکیان با 
شعار تنش زدایی روی کار آمد اما بیشترین 
تنش ها به او وارد شــد. در صورتی که اگر 
بســیار جدی وارد عرصه می شــد خیلی از 
تنش ها قابل پیشــگیری بودنــد. الان هم 
معتقد هســتم آنچه ایــران دنبال می کند 
رسیدن به یک آتش بس است، آتش بسی 
که به معنای تبدیل شدن نتانیاهو به ناظم 
منطقه نباشــد. چنین آتش بســی به ضرر 

همه بازیگران منطقه است.
تجربه نشان داد کشورهای اسلامی نیازمند 
یک ابتکار مشترک هستند، از این رو ایران، 
عربستان و دیگر کشــورهای اسلامی باید 
یک کارگروهی را تشــکیل بدهند و نظرات 
خــود را بهــم نزدیک کنند، تــا زمانی که 
کارگروه مشــترک میان ایران و کشورهای 
عربی شکل نگیرد، اســرائیل ناظم منطقه 
خواهد بود. در هر صــورت هم ایران و هم 
کشورهای عربی طرح هایی را برای فلسطین 
و منطقه دارند، ایــن طرح ها باید در قالب 
یک کارگروه بهم نزدیک شوند و کشورهای 
مســلمان یک طرح مشترک داشته باشند، 
در چنین شرایطی این اســرائیل است که 

منزوی می شود.
ولی متاسفانه در شرایط فعلی مواضع ایران 
و کشورهای عربی از هم دور هستند و حتی 
خیلی از ارتودکس های صهیونیست مواضع 
نزدیکتــری دارند، این باعث می شــود که 
شاهد شکست دیپلماسی باشیم. در مجموع 
تحــولات منطقه به مرحلــه نهایی نزدیک 
شده و کشــورها مجبور هستند که یا برای 

جنگ و یا آتش بس تصمیم بگیرند.
نظیر  کشــورهایی  به  لاریجانی  سفر 
ســوریه و لبنــان تا چه انــدازه به 
می تواند  بس  آتش  این  شــکل گیری 

کمک کند؟
ما از پیام ســفر لاریجانی اطــلاع نداریم، 
اما پیامی که دفتر میقاتــی بعد از دیدار با 
لاریجانی صادر کــرد، یک پیام خنثی بود، 
به این ترتیب که نشان داد هنوز یک ابتکار 
بــرای آتش بس وجود نــدارد و تنها ابتکار 
موجود ابتکار آمریکایی ها اســت که دولت 

جدید آمریکا تــلاش کرد این موضوع را به 
امضای تلویحی ترامپ هم  برساند. لذا آنچه 
در شــرایط فعلی مشخص شــده این نکته 
است که اســرائیلی ها تلاش می کنند برای 
همیشه تنش در مرزهای خودشان را از بین 
ببرند و این تبدیل به بزرگترین مانع شــده 

است.
اسرائیل به دنبال تبدیل حزب الله به گروهی 
شبیه دولت خودگردان است که همه زمام 
نظامــی حزب الله و بیروت در اختیار دولت 
لبنان قرار بگرید و ایــن دولت به آمریکا و 
اســرائیل متعهد شــود، این اقدامی است 
که اســرائیل انجام می دهد و اگر پافشاری 
اســرائیلی ها بر روی حضور همیشــگی در 
منطقه باشد، آتش بس به نتیجه نمی رسد 
ولی اگر طرح قبلــی مبنی بر ایجاد منطقه 
حائــل تــا رود لیتانی، مطرح شــود، قابل 
ارزیابی و نتیجه گیری اســت. واقعیت این 
اســت که افراطی گری هایی باعث شد که 
حتی حزب الله در موعــد خود طرح آتش 
بس را نپذیرد و الان طرحی که اسرائیلی ها 
مطرح می کنند، بیشــتر به معنای تسلیم 

حزب الله است.
بعد از اعلام نتایــج انتخابات آمریکا، 
با ترامپ  از تفاوت ترامپ فعلی  برخی 
سابق می گویند و اعلام می کنند که او 
به دنبال فشار حداکثری بر روی ایران 

نخواهد بود، شما چه نگاهی دارید؟
ادعای تغییــر مواضع ترامپ یــک ادعای 
خوشبینانه است. من معتقدم ترامپ جدید 
شــبیه طالبــان جدید اســت یعنی همان 
اهداف گذشته را با روش های جدید دنبال 
می کند، ضمن اینکه تحولات بین المللی ۴ 
سال گذشته بخشــی از اولویت ها دولت او 
را دچــار تعدیل کرده اســت. به بیان دیگر 
این به کشــورها بســتگی دارد که چگونه 
منافع خودشان را عنوان کنند، اصل حاکم 
بر سیاســت خارجی ترامپ اصل سودآوری 
سیاســت خارجی برای آمریــکا و کاهش 
هزینه ها اســت به همین دلیل ترامپ می 
داند کــه گرفتار کردن آمریــکا به موضوع 
ایران یعنی افزایش هزینه ها برای این کشور 
اما در طــرف مقابل پرداختــن به موضوع 
اوکراین و خروج از این بحران یعنی افزایش 
ثــروت آمریــکا و کاهــش هزینه های این 
کشور است چرا که در زمان بایدن بیش از 
یکصد میلیارد دلار در اوکراین هزینه شده 
بود و این می تواند یک شــروع خوب برای 

دیپلماسی ایران و آمریکا باشد.
ایــران و آمریــکا در صورت توافق بر ســر 

کلیات تنش های موجــود و محدود کردن 
این تنش ها به سازوکارهای اقتصادی دست 

پیدا کنند. 
به باور بنده در دوره ۴ ســاله ای که ترامپ 
روی کار خواهد بــود، او به میزانی رابطه با 
ایران از نظر اقتصادی برایش سودآور باشد، 
به همان اندازه در حوزه سیاســی حاضر به 
امتیاز دادن اســت. تنش زدایی میان ایران 
و آمریکا نیازمند یک بنیان اقتصادی است.

منظور شما این است که تنش زدایی در 
روابط ایران و آمریکا از مسیر اقتصادی 

عبور می کند؟
به نظر می رســد ترامپ تلاش دارد یکسری 
مشــوق های اقتصادی را به ایران پیشنهاد 
بدهد و اگر دولت ترامپ پیشنهاد همکاری 
اقتصادی به ایــران داد، ایــران باید از آن 

استقبال کند.
یعنی به نوعی می شود امیدوار به رفع 

تحریم ها شد؟
من معتقــدم که روش مدیریت سیاســی 
ترامــپ نوعی بنگاه داری سیاســی اســت 
یعنــی اعضای کابینه او چانه زنی ها و حتی 
تهدیدهــا را انجام می دهنــد کما اینکه ما 
مشاهده می کنیم ترامپ کسانی را روی کار 
آورده که ســابقه بیشــترین سخنرانی های 
تند علیه ایــران را دارند. این افراد تهدیدها 
را مطرح می کنند اما پای مذاکره برســد در 
نهایت خود ترامپ اســت که تلاش می کند 
در قالــب نوعی توافق، توافق نهایی را اعلام 
کند. نکته حائز اهمیت این است که ترامپ 
خط قرمزی مبنــی بر عــدم ورود آمریکا 
به جنگ جدید، را تعریف کرده اســت که 
ایــن می تواند یک فرصت باشــد. لذا نباید 
سیاســت های آینــده ترامپ را براســاس 
اطرافیانش دنبال کرد. شخص  ســخنرانی 
ترامپ به دنبال جنگ نیســت و در موضوع 
دیپلماسی هم به نظر من مهمترین دغدغه 
ترامپ، دغدغه بمب هســته ای ایران است، 
ترامپ انگیزه و فایده را در تحمل هزینه های 
چالــش نتانیاهو با ایران را ندارد، مگر اینکه 
ایران به اندازه ای فرصت های دیپلماســی 
را از دســت بدهد و متاسفانه شبیه یکسال 
گذشته ایران به اندازه ای در میدان نتانیاهو 
بازی کند که در نهایت ترامپ حاضر باشــد 

که طرح خطرناک نتانیاهو را بپذیرد.
در واقع پیشــنهاد نتانیاهو بــه ترامپ این 
اســت که در منطقه چماق آمریکا به دست 
نتانیاهو داده شــود که هر جا بخواهد از آن 
اســتفاده کند و آمریکایی هــا هویج را در 
دست داشته باشند یعنی جنگ دیپلماسی 
آمریکایی، این طرحی اســت کــه نتانیاهو 
بارها سعی کرده به تایید آمریکا برساند. اما 

دموکرات ها نپذیرفتند. 
در روزهای قبل رافائل گروسی از فردو 
بازدید  ایران  تاسیسات هسته  سایر  و 
کرد، به نظر شــما این رفت و آمدها و 
دیدارها می توانند بر تعدیل شدن فضا 

تاثیرگذار باشند؟
بر این باور هستم که پذیرش سفر گروسی 
از طــرف ایران نوعی پیام غیرمســتقیم به 
آمریــکای ترامپ بود چراکــه ترامپ گفته 
بود اگر ایران فقط بمب هســته ای نداشته 
باشد حتی تحریم هایی که برای خود ترامپ 
هم ناخوشایند است، برداشته می شود. در 
نتیجه سفر گروسی که دیر هنگام و بعد از 
چندبار تاخیر صورت گرفت پیامی به دولت 
آینده آمریکا بود، مبنی بر اینکه ایران حاضر 
است همه بازرسی ها را بپذیرد، برنامه هسته 
ای مســالمت آمیز داشته باشد و در مقابل 
ترامــپ هم وارد فضــای مذاکراتی با ایران 
شود. بنابراین پذیرش سفر گروسی به ایران 
مهمترین واکنش ایران بــه پیام انتخاباتی 

ترامپ بود.

قبیل  این  گفــت:  قضاییه  قوه  رئیس 
با  همراه  باید  برخاســت ها  و  نشست 
فایــده و نتیجه باشــد و نباید صرفاً 
توجه داشت که  باید  باشد.  تشریفاتی 
چنانچه فرد فــرد ما خود را از عیب و 
نقص منــزه بدانیم و مدام تقصیر را بر 
حل  مشکلات  بیندازیم  دیگری  گردن 

نمی شود.
به گزارش ایلنا، حجت الاســلام محســنی 
اژه ای، روز گذشته )دوشــنبه( در راستای 
رســیدگی ویژه به امور قضایــی و حقوقی 
اســتان تهران در قالب ســفر های استانی 
مســتمر هیئت عالی قضایی، در نخســتین 
تولیدکنندگان،  اقتصادی،  فعالان  با  برنامه، 
شــرکت های  متولیــان  و  کارآفرینــان 
دانش بنیان اســتان تهران، نشســت برگزار 

کرد.
رئیس دستگاه قضا گفت: اعتقاد ما این است 
که بدون مشارکت مردم و بخش خصوصی 
امکان حل مشکلات اقتصادی کشور وجود 

ندارد.
رئیــس عدلیه بیان داشــت: انتظار فعالان 
اقتصــادی از قــوه قضاییه رســیدگی های 
تخصصــی بــه پرونده هــای اقتصــادی و 
تسریع در رسیدگی ها و همچنین توجه به 
محدودیت ها و شرایطی است که تحت آن 
شرایط، فعالان اقتصادی احیاناً مرتکب جرم 

و یا عدم ایفای تعهدات شان می شوند.
قاضی القضــات تصریح کــرد: اعتقاد من به 
عنوان رئیس قوه قضاییه آن اســت که باید 
به مجموعه شــرایطی که تحت آنها، فعالان 
اقتصادی احیاناً مرتکب جرم و یا عدم ایفای 
تعهد می شــوند توجه کرد؛ در این راســتا 
چنانچه نیاز به اصلاح یا تاسیس قانون است 

حتماً باید نســبت به آن اهتمام داشت. اما 
تاکید داریم که با همین ظرفیت های قانونی 
موجــود می توانیم در رســیدگی به پرونده 
فعالان اقتصادی، به شــرایطی که آنان را به 

وادی ارتکاب جرم کشانده، توجه کنیم.
اژه ای اظهار کرد:  حجت الاسلام محســنی 
وقتی یک تولید کننده، در مظان اتهامی قرار 
می گیرد، باید محدودیت های اعِمال شده در 
قبال او متناســب با اتهام او و شــخصیت و 
اعتبارش باشد. این موضوعی است که قانون 

نیز بر آن صحه گذاشته است.
رئیــس قوه قضاییه گفــت: بر فرض و پس 
از تمهیــد همه امور، نهایتاً قــرارِ منجر به 
بازداشــت نیز برای یک تولید کننده صادر 
شــد؛ در اینجــا باید تدابیری اتخاذ شــود 
که جلب این فعــال اقتصادی و مراجعه به 
محل کار یا زندگی او، به گونه ای نباشــد که 
اعتبارش را مخدوش ســازد. همچنین پس 
از بازداشت یک او که در مظان اتهام است، 
باید تدابیر و تمهیداتی اتخاذ کنیم که حتی 
الامکان مشــکلات مالی و خانوادگی او در 

دوران بازداشت مضاعف نشود.
رئیس دستگاه قضا تصریح کرد: ما در مسیر 
مبارزه با فســاد و مفســد قاطع هستیم و 
معتقدیم حتماً در هر صنف و تشــکیلاتی، 
افراد زیاده خواهی هســتند که مرتکب جرم 
می شــوند؛ قطعاً باید با این دســته از افراد 
مبارزه کــرد و اغماض در برابــر آنها، ظلم 
بــه همه مــردم و همه اعضــای آن صنف 
و تشــکیلات موردنظــر اســت. البته ما بر 
مبارزه ی علمی، فنی و تخصصی با فســاد 
تاکید داریم. نباید مبارزه با فساد به گونه ای 
باشــد که در مردم، تلقیِ فاسد بودن همه 

اعضای یک قشر، ایجاد شود. 

رئیــس عدلیه بیان داشــت: گاهی یکی از 
هم صنفان شما در بخش خصوصی در مظان 
اتهامی قرار می گیرد و از تامین قرار صادره، 
عاجز اســت و شــما می دانید که بازداشت 
او سبب مخدوش شــدن حیثیت و اوضاع 
مالی اش می شــود؛ در اینجا شما باید ورود 
کنیــد و در قالب نهادی کــه دارید اعم از 
اتاق یا اتحادیه مرتبط با صنفتان، به مرجع 
قضایی تضمین دهید که هم صنفتان دُیون 
یا تعهداتش را ایفا می کند؛ و بدین ترتیب از 

زندان رفتن او جلوگیری کنید.
رئیس قــوه قضاییه بیان داشــت: چنانچه 
شــما فعالان بخش خصوصــی در صنف ها 
و تشــکیلات تان، مبــادرت بــه تأســیس 
ســازوکار های داوری و حل اختلاف کنید، 
ما از این سازوکار ها حمایت می کنیم تا در 
یک ظرف زمانی معین، قبل از ارجاع پرونده 
بــه مرجع قضایــی، امور و دعــاوی مابین 

هم صنفانتان را به مصالحه بکشانید.
رئیــس عدلیه خطــاب به فعــالان بخش 

خصوصی گفت: به کســی باج ندهید، بلکه 
علت باج دادن را رفع کنید؛ به کسی رشوه 
ندهید، بلکه سعی کنید زمینه رشوه دادن 
را رفع کنید؛ ایضاً فســاد نکنید و سد فساد 
و مفسد باشــید؛ در مواقع و مواردی، خود 
شما بهتر می دانید چه کسانی در صنف تان 
مبادرت به فساد می کنند، خود شما جلوی 
آنها را بگیرید و به ما در امر پیشگیری یاری 

رسانید.
رئیس قــوه قضاییــه گفــت: در خصوص 
کارت هــای بازرگانــی نیز که در ســخنان 
یکی از فعالان بخش خصوصی نمود داشت 
باید بگویم که اکنــون مقوله ی کارت های 
بازرگانی مسائلی را ایجاد کرده است. افرادی 
کارت بازرگانــی دریافت کــرده و آن را در 
اختیار دیگران گذاشته اند و اکنون محکوم 
به پرداخت بدهی شده اند، حال آنکه چیزی 
در چنتــه ندارند. البتــه چنانچه نهادی در 
بخش خصوصی پشتوانه موضوع کارت های 

بازرگانی شود، ما از آن حمایت می کنیم.

پیام غیرمستقیم دولت پزشکیان به آمریکایِ ترامپ به روایت فلاحت پیشه:

ایران باید از مشوق های اقتصادی آمریکا استقبال کند

محسنی اژه ای در نشست با نخبگان و فعالان اقتصادی:

فساد در جایی افتاد مثل خوره همه جا را می گیرد


